










Ona plave o víkendu.  She swims at the weekend.

Plaveš rád? Do you like to swim?

Ona teď plave v bazénu. She is swimming in the pool.

Včera jsem si zaplaval. I swam yesterday.

Nikdy jsem neplaval v moři. I have never swum in the sea.

swim - swam - swum

Plavat 

/swim/ /swæm/ /swʌm/

1



On čte každý den.  He reads every day.

Čteš rád noviny? Do you like to read newspapers?

John teď čte. John is reading.

Moje matka četla knihu. My mother read a book.

Mám přečtenou tu knihu. I have read the book.

read - read - read 

Číst 

/red/ /red/

2

/ri:d/



Jana nepije mléko.  Jane doesn't drink milk.

Piješ pivo každý den? Do you drink beer every day?

Ona teď pije džus. She is drinking juice.

Včera jsem pil kávu. I drank coffee yesterday. 

Ještě jsem nevypil tu kávu. I haven't drunk the coffee yet. 

drink - drank - drunk 

Pít 

/dræŋk/ /drʌŋk/

3

/driŋk/



Jíš často?  Do you eat often? 

Ona jí maso. She eats meat.

Jí Pavel teď oběd? Is Paul eating lunch? 

Můj otec jedl pizzu doma. My father ate pizza at home. 

Právě jsem dojedl oběd. I have just eaten lunch. 

eat - ate - eaten 

Jíst 

/eit, et/ /i:tən/

4

/i:t/



Jan kupuje ovoce každý den.  John buys fruit every day. 

Koupíš to zítra? Will you buy it tomorrow?

Oni teď kupují mléko. They are buying milk. 

Koupil jsem včera auto. I bought a car yesterday. 

Koupil sis už to auto? Have you bought the car yet? 

buy - bought - bought 

Koupit 

/bo:t/ /bo:t/

5

/bai/



Ten pes neřídí auto.  The dog doesn't drive a car. 

Řídíš rád auto? Do you like to drive a car?

Petr právě řídí. Peter is driving now. 

Řídil jsem bratrovo auto. I drove my brother's car. 

Řídil jsem to auto jednou. I have driven the car once. 

drive - drove - driven 

Řídit 

/drouv/ /drivən/

6

/draiv/



Já mám žluté boty. I have yellow shoes. 

Máš psa? Do you have a dog? / Have you got a dog?

Měl jsi nějaké peníze. Did you have any money? 

Jana neměla čas. Jane didn't have any time. 

Mám toho psa už 2 roky. I have had the dog for 2 years. 

have - had - had 

Mít 

/hæd/ /hæd/

7

/hæv/



Vidím ten dům. I see the house. 

Viděl jsi jeho auto? Did you see his car? 

Lucy mě viděla včera. Lucy saw me yesterday.

To bylo viděno v parku. It was seen in the park. 

Viděl jsi to někdy? Have you ever seen it? 

see - saw - seen 

Vidět 

/so:/ /si:n/

8

/si:/



Rád připravuji snídani. I like to make breakfast. 

To vyrobil John. John made it. 

Ona připravuje kávu. She is making coffee.

To je vyrobeno ze dřeva. It is made of wood. 

To ještě nebylo vyrobeno. It hasn't been made yet.

make - made - made 

Vyrobit, připravit (jídlo, pití) 

/meid/ /meid/

9

/meik/



Rád píšu dopisy. I like to write letters.

Petr napsal knihu. Peter wrote a book. 

Co ona teď píše? What is she writing? 

To bylo napsáno perem. It was written with a pen. 

Ještě to nenapsala. She hasn't written it yet. 

write - wrote - written 

Psát 

/rout/ /ritən/

10

/rait/



Dělám rád domácí úkol. I like to do my homework.

Petr to udělal včera. Peter did it yesterday. 

Dělá teď Lucy domácí úkol? Is Lucy doing her homework? 

Ten úkol je hotov. The task/job is done. 

Už jsi to udělal? Have you done it yet?

do - did - done 

Dělat 

/did/ /dʌn/

11

/du:/



Ona to dostává každý den. She gets it every day.

Dostal jsem dárek. I got a present/gift. 

Dostaneš ty peníze? Will you get the money? 

Právě jsem dostal dopis. I have just got a letter. 

Dostal jsi někdy peníze? Have you ever got money?

get - got - got 

Dostat, získat 

/got/ /got/

12

/get/



Lucy k nám přichází každý den. Lucy comes to us every day.

On přišel včera. He came yesterday. 

Kdy přijdeš? When will you come? 

On nikdy nepřišel. He has never come.

Přišli už? Have they come yet?

come - came - come 

Přijít 

/keim/ /kʌm/

13

/kʌm/



Chodívám domů v 5. I go home at 5.

Včera jsem šel do práce. I went to work yesterday. 

Chodí tam John rád? Does John like to go there? 

Šel jsi tam někdy? Have you ever gone there?

Petr právě odešel do školy. Peter has just gone to school.

go - went - gone 

Jít, jet 

/went/ /gon/

14

/gou/



Dávám to Johnovi. I give it to John. 

Lucy mi dala psa. Lucy gave me a dog.

Dáváš mu nějaké  peníze? Do you give him any money?

John mi to ještě nedal. John hasn't given it to me yet.

Dal jsi mu někdy auto? Have you ever given him a car?

give - gave - given 

Dát 

/geiv/ /givn/

15

/giv/



Cítím se dobře. I feel good.

Cítí se on lépe? Does he feel better?

John se cítil hladový. John felt hungry.

Cítil jsi to někdy? Have you ever felt it?

Nikdy jsem se necítil špatně. I have never felt bad.

feel - felt - felt 

Cítit (se) 

/felt/ /felt/

16

/fi:l/



lose - lost - lost 

Ztratit 

/lost/ /lost/

17

/lu:z/

Ztrácím motivaci. I lose motivation. 

John ztratil klíče. John lost his keys.

Ztratila Lucy brýle? Did Lucy lose her glasses?

Byl ten pes někdy ztracen? Has the dog ever been lost?

Nikdy jsem to neztratil. I have never lost it.



Potkávám ho každý den. I meet him every day.

Včera jsem poznal Jacka. I met Jack yesterday.

Jak často potkáváš Jane? How often do you meet Jane?

Nikdy jsem ho nepotkal. I have never met him.

Už jsi ho potkal? Have you met him yet? 

meet - met - met 

Setkat (se), potkat, seznámit (se) 

/met/ /met/

18

/mi:t/



Rád jezdím na kole. I like to ride a bike.

John jezdí na koni. John rides a horse.

On jel na motorce. He rode a motorbike.

Jel jsi někdy na koni? Have you ever ridden a horse?

Ještě jsem nejel na kole. I haven't ridden a bike yet.

ride - rode - ridden 

Jet, řídit (řidítky, opratěmi) 

/roud/ /ridn/

19

/raid/



Sedím často na židli. I often sit on a chair.

On seděl na sedačce. He sat on a sofa.

Bude Jane sedět doma? Will Jane sit at home?

Už jsi dnes seděl? Have you sat today?  

Nikdy jsem tam neseděl. I have never sat there.

sit - sat - sat 

Sedět 

/sæt/ /sæt/

20

/sit/



Petr ti rozumí. Peter understands you.

Lucy mi rozuměla. Lucy understood me.

Rozumíš tomu? Do you understand it?

Nikdy mi nerozuměl. He has never understood me.

Právě jsem tomu porozuměl. I have just understood it.

understand - understood - understood 

Rozumět 

/andərstud/ /andərstud/

21

/andərstænd/



Spíš rád? Do you like to sleep?

Lucy včera spala. Lucy slept yesterday.

Jak často spíš? How often do you sleep?

Spal jsi tam někdy? Have you ever slept there?

Nespal jsem 24 hodin. I havenť slept for 24 hours.

sleep - slept - slept 

Spát 

/slept/ /slept/

22

/sli:p/



John rád krájí zeleninu. John likes to cut vegetables.

Jane včera krájela maso. Jane cut meat yesterday.

Ona ti ostříhá vlasy. She will cut your hair.

Ještě jsem ten salám neukrojil. I havenť cut the salami yet.

To nebylo nikdy ukrojeno. It has never been cut.

cut - cut - cut 

Řezat, krájet, stříhat, sekat 

/kʌt/ /kʌt/

23

/kʌt/



Platím kartou denně. I pay by card daily.

Zaplatil jsem to auto. I paid for the car.

 Jak často platíš účty? How often do you pay bills?

Ještě to nebylo zaplaceno. It hasn't been paid yet.

On neplatí už rok své účty. He hasn't paid his bills for one year.

pay - paid - paid 

Platit 

/peid/ /peid/

24

/pei/



Petr rozbije tu hračku. Peter will break the toy.

Lucy rozbila to okno včera. Lucy broke the window yesterday.

Kdy to John zlomil? When did John break it? 

Nikdy to nebylo rozbito. It has never been broken.

Byla ta TV někdy rozbita? Has the TV ever been broken?

break - broke - broken 

Rozbít, zlomit 

/brouk/ /broukən/

25

/breik/



On mluvil velmi pomalu. He spoke very slowly.

Mluvíš anglicky? Do you speak English? 

Rád mluvím rychle. I like to speak fast.

Už jsi s ním někdy mluvil? Have you ever spoken to/with him?

Právě jsem o tom mluvil. I have just spoken about it.

speak - spoke - spoken 

Mluvit 

/spouk/ /spoukən/

26

/spi:k/



John rád běhá. John likes to run.

Běželi jsme spolu. We ran together.

Běhaš rád? Do you like to run?

Běžel jsi s ním někdy? Have you ever run with him?

Ještě jsem ten závod neběžel. I haven't run the race yet.

run - ran - run 

Běžet 

/ræn/ /rʌn/

27

/rʌn/



John prodává ovoce. John sells fruit.

Tvůj otec prodal dům. Your father sold a house.

Prodáváš trička? Do you sell T-shirts?

Už jsi prodal to auto? Have you sold the car yet?

Nikdy jsem to neprodal. I have never sold it.

sell - sold - sold 

Prodat, prodávat 

/sould/ /sould/

28

/sel/



Já o tom vím. I know about it.

Znáš Jacka? Do you know Jack?

Znal jsem její babičku. I knew her grandmother.

Znám Petra 3 roky. I have known Peter for 3 years.

Jak dlouho ho znáš? How long have you known him? 

know - knew - known 

Vědět, znát 

/njuː/ /noun/

29

/nou/



Neslyšel jsem to. - I didn't hear it. 

Slyšel jsem moji oblíbenou píseň. I heard my favorite song.

Slyšíš mě? Do you hear me? / Can you hear me?

Už jsi slyšel tu zprávu? Have you heard the message yet?

Nikdy jsem tu píseň neslyšel. I have never heard the song.

hear - heard - heard 

Slyšet 

/həːrd/ /həːrd/

30

/hir/


